
BRM.0012.9.4.2018 

Protokół nr 34/2018 

posiedzenia Komisji Sportu i Młodzieży Rady Miejskiej  Inowrocławia,  

odbytego w dniu  16 kwietnia 2018 r.  

w Urzędzie Miasta Inowrocławia,  ul. Prezydenta Franklina Roosevelta 36. 

--------------------------------------------------------------------------------------- 

Ad 1. 
 

Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 
 

Posiedzenie Komisji otworzył i prowadził Pan Rafał Lewandowski - 

Przewodniczący Komisji, który na podstawie listy obecności stwierdził,  

że w obradach Komisji uczestniczy 4 radnych, co wobec ustalonego składu Komisji 

wynoszącego 4 osoby, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. 

 

Czas z trwania posiedzenia  8.00 - 9.10. 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1. Lewandowski Rafał  – Przewodniczący Komisji 

2. Piński Grzegorz   – Zastępca Przewodniczącego  

3. Kaźmierczak Patryk  – Członek Komisji 

4. Kopeć Jarosław    – Członek Komisji 
 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

Magdalena Kaiser - Naczelnik Wydziału  Oświaty i Sportu, 

Wiesława Pawłowska - Dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji, 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi. 
 

Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1 i 2  

do protokołu. 
 

Ad 2. 
 

Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 
 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołów nr 31 i 32 / 2018 posiedzeń Komisji.  

4. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2017 r. 

5. Informacja dotycząca realizacji dotacji celowych do stowarzyszeń, którym 

powierzone zostaną zadania z zakresu kultury fizycznej. 

6. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

7. Sprawy bieżące. 
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Rafał Lewandowski – Przewodniczący Komisji: 

Czy są propozycje zmian do porządku obrad? Nie widzę chętnych do 

zaproponowania zmian. Przystępujemy do głosowania. 

Kto z członków Komisji jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad? 
 

Głosowanie:  za – 4, przeciw – 0, wstrz. się – 0. 
 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie i przystąpiono do jego realizacji. 
 

Ad. 3 
 

Przyjęcie protokołów nr 31 i 32 / 2018 posiedzeń Komisji.  
 

Rafał Lewandowski – Przewodniczący Komisji: 

Czy ktoś z członków Komisji ma jakieś uwagi do protokołów nr 31 z 29 stycznia 

2018 r. i 32 z 5 lutego 2018 r. posiedzeń Komisji Sportu i Młodzieży? Nie ma uwag. 

Przystępujemy do głosowania. 

Kto z członków Komisji jest za przyjęciem protokołów nr 31 i 32 z posiedzeń 

Komisji Sportu i Młodzieży? 
 

Głosowanie:  za – 4, przeciw – 0, wstrz. się – 0. 
 

Protokoły zostały przyjęte. Przystępujemy do kolejnego punktu porządku obrad. 
 

Ad 4. 
 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2017 r. 
 

Mariola Styperek – Naczelnik Wydziału Budżetowo-Finansowego: 

Przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia  

za 2017 rok wraz z rocznym sprawozdaniem z wykonania planu finansowego  

za 2017 r. Kujawskiego Centrum Kultury, rocznym sprawozdaniem z wykonania 

planu finansowego za 2017 r. Biblioteki Miejskiej im. Jana Kasprowicza  

w Inowrocławiu, informacją o stanie mienia komunalnego Miasta Inowrocławia.  

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu z XLI sesji Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 4 czerwca 2018 r.  
 

Rafał Lewandowski – Przewodniczący Komisji: 

Czy są pytania do przedstawionego sprawozdania?  
 

Grzegorz Piński – członek Komisji: 

Moim zdaniem wykonanie budżetu Miasta za 2017 r. zostało zrealizowane w pełni  

i należy podziękować panu Prezydentowi wraz z jego załogą. 
 

Rafał Lewandowski – Przewodniczący Komisji: 

Nie widzę więcej chętnych do zabrania głosu. Przystępujemy do głosowania. 

Kto z członków Komisji jest za przyjęciem sprawozdania z wykonania budżetu 

Miasta Inowrocławia za 2017 r.? 
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Głosowanie: za –  3, przeciw – 0 , wstrz. się – 1. 
 

Kto z członków Komisji jest za przyjęciem rocznego sprawozdania z wykonania 

planu finansowego Kujawskiego Centrum Kultury za 2017 r.? 
 

Głosowanie: za –  4, przeciw –  0, wstrz. się – 0. 
 

Kto z członków Komisji jest za przyjęciem rocznego sprawozdania  

z   wykonania   planu  finansowego  Biblioteki Miejskiej im. Jana Kasprowicza 

w Inowrocławiu za  2017 r.? 
 

Głosowanie: za – 4, przeciw – 0, wstrz. się –  0. 
 

Kto z członków Komisji jest za przyjęciem informacji o stanie mienia komunalnego 

Miasta Inowrocławia za rok 2017? 
 

Głosowanie: za – 4, przeciw – 0, wstrz. się – 0. 
 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3  do protokołu. 
 

Ad  5. 
 

Informacja dotycząca realizacji dotacji celowych do stowarzyszeń, 

którym powierzone zostaną zadania z zakresu kultury fizycznej – załącznik  

nr 4 do protokołu. 
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Na terenie Inowrocławia funkcjonuje ponad 190 organizacji pozarządowych, które 

niejednokrotnie realizują zadania publiczne, odpowiadające w swoim zakresie 

zadaniom Miasta. Od wielu lat Miasto wspiera finansowo organizacje pozarządowe 

prowadzące swoją działalność na rzecz inowrocławskich społeczności lokalnych. 

Podstawą do udzielania wsparcia finansowego jest ustawa o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie z dnia 24 kwietnia 2003 r. Zasady współpracy, w tym 

i finansowania zadań publicznych realizowanych przez podmioty III sektora 

reguluje roczny program współpracy Miasta Inowrocławia z organizacjami 

pozarządowymi, uchwalany corocznie przez Radę Miejską Inowrocławia. 

Dokument ten wskazuje obszary, w których mogą być realizowane zadania 

publiczne w danym roku. Pośród priorytetowych obszarów znajduje się również 

sport i kultura fizyczna. Blisko 70 inowrocławskich organizacji pozarządowych to 

podmioty działające w zakresie sportu i kultury fizycznej. W 2018 r. w budżecie 

Miasta zostały zabezpieczone środki finansowe w wysokości 600 000 zł na wsparcie 

organizacji sportowych w ramach otwartego konkursu ofert.   

W dniu 22 grudnia 2017 r. ogłoszony został otwarty konkurs ofert na 

wspieranie wykonania zadań publicznych w zakresie upowszechniania kultury 

fizycznej i sportu w 2018 roku. Oferty organizacji pozarządowych przyjmowane 

były do dnia 19 stycznia 2018 r. włącznie. W odpowiedzi na konkurs wpłynęło 61 
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wniosków. Oceny ofert dokonała komisja konkursowa, powołana przez Prezydenta 

Miasta Inowrocławia. 

Komisja przeanalizowała poszczególne oferty i stwierdziła, że wszystkie 

wnioski spełniły wymogi formalne. Jeden z wniosków nie mógł zostać 

dofinansowany z uwagi na nieuregulowaną sytuację finansową. Jest to „Goplania”. 

Dotacje przekazywane były na podstawie umów zawartych z oferentami. 

Umowy określały ponadto szczegółowe warunki realizacji zadań oraz zasady 

wydatkowania środków publicznych. Projekty powinny być zrealizowane  

i rozliczone do końca 2018 r. 
 

Rafał Lewandowski – Przewodniczący Komisji: 

Czy ten wnioskodawca, który nie otrzymał dofinansowania ma zaległości 

finansowe? 
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Tak, już drugi, czy trzeci rok „Goplania” zostaje bez dotacji. Ale to nie oznacza, że 

zostanie bez pomocy Miasta. Klub otrzyma wsparcie rzeczowe, nie materialne 

(zakup strojów, sprzętu, opłacenie trenerów itd.). Miasto ma zabezpieczone środki  

i będzie wspierać ten Klub.  
 

Rafał Lewandowski – Przewodniczący Komisji: 

A gdzie ma te zaległości, wobec kogo? 
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Głównie w Urzędzie Skarbowym. 
 

Rafał Lewandowski – Przewodniczący Komisji: 

Czy są to zaległości bieżące, czy nie regulują tych wcześniejszych ? 
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

W ubiegłym roku próbowali regulować część tych zadłużeń. Była nawet taka 

sytuacja, że Naczelnik Urzędu Skarbowego przychylił się, żeby zawiesić te 

postępowania i zawiesił, ale niestety kolejne zobowiązania napływały … 

Skarbówka to jest komornik … 
 

Rafał Lewandowski – Przewodniczący Komisji: 

Jakie jest z tego wyjście? Jakie to są kwoty zadłużenia? 
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Są to kwoty rzędu 50 tysięcy złotych. Myślę, że na dzień dzisiejszy nie ma szans, 

żeby to zobowiązanie uregulować.  

W ubiegłym roku był cień nadziei, że wszystko zostanie uregulowane, ale niestety 

nic się nie zmieniło.  
 

Wiesława Pawłowska – Dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji: 

Nie ma chętnego, żeby spłacił ten dług. Dodam, że Klub szkoli dużo dzieci i ogólnie 

dzieje się tam bardzo dużo.  

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 
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Jeśli chodzi o sytuację sponsorów i sport w Inowrocławiu, to niestety jest bardzo 

słabo. 
 

Rafał Lewandowski – Przewodniczący Komisji: 

Nie ma w Inowrocławiu menadżerów sportu w klubach.  
 

Wiesława Pawłowska – Dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji: 

Kiedyś było takie spotkanie w trakcie imprezy „Piłkarze piłkarzom” – pamięci 

zmarłym sportowcom. Była to taka impreza sportowa z udziałem Prezydenta 

Miasta, gdzie wszystkie kluby piłkarskie miały mecz, to o mało co by się pozabijali 

wszyscy. Zaatakowali nas o pieniądze, transparenty itd. Jak im powiedziałam, że 

komercjalizacja sportu i menadżerów, żeby zarządzali, to ktoś mnie kopnął  

w kostkę, żebym zamilkła bo mnie też pobiją… Ale to dziś procentuje. Spójrzmy 

dziś na „Cuiavię” z młodym Zarządem, który dość prężnie działa. Ja nie mówię, że 

oni problemów nie mają, bo na pewno mają, ale sobie radzą, nie mają długów, 

dzieci mają stroje w barwach Klubu.  

Na „Goplani” z tego co się orientuję też wygląda podobnie. Dzieci są ubrane, mają 

sprzęt, Klub dba o nich. Mają profesjonalnych trenerów, ale wszystko odbywa się 

drogą zakupów przez Miasto.  
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Wracając do materiału powiem, że środki finansowe pozwoliły na to, żeby kluby 

otrzymały większą dotację w stosunku do ubiegłego roku. Komisja powołana przez 

pana Prezydenta przydzielała te dotacje. Staraliśmy się dostrzegać wyniki sportowe 

jakie osiąga dany klub. Takie wyniki są, miedzy innymi mamy reprezentację 

karateków, gdzie Komisja postanowiła zwiększyć dotację. Myślę, że każdy  

z klubów był usatysfakcjonowany. Wiemy jednak, że przy sporcie wyczynowym 

potrzeby są znacznie większe. Ale na tyle ile Miasto mogło, zwiększyło te dotacje 

w 2018 roku. Jeśli macie Państwo jakieś pytania, to bardzo proszę. 
 

Patryk Kaźmierczak – członek Komisji: 

Chciałbym zapytać odnośnie stowarzyszeń. Czy wszystkie te stowarzyszenia są 

stowarzyszeniami inowrocławskimi?  

W tabeli, w pkt. 2 znajduje się zapis: „Organizacja II Leśnego Biegu 

Niepodległości”. Ja kojarzę, że takie coś było, tylko że to ma być w Balczewie.   
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Tak, zgadza się. Ja w tej chwili nie pamiętam, jaki jest adres rejestracji tego 

stowarzyszenia, ale ten bieg odbędzie się w Balczewie. Być może, że ten Klub jest  

z okolic Inowrocławia, nie koniecznie musi być z Inowrocławia, ale działa na rzecz 

Inowrocławia i społeczności inowrocławskiej, więc nie było przeszkód, żeby takie 

działanie wesprzeć.      

 

 

 

Patryk Kaźmierczak – członek Komisji: 
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Jeszcze pytanie odnośnie tych wszystkich piłkarskich stowarzyszeń, które są, tj.: 

„Goplania”, „Cuiavia”, „Błękitni Inowrocław”, „Akademia Piłkarska”, „Mały 

Piłkarz”, „Fundacja Piotra Rejsa”.  

Ja rozumiem, że wszystkie te stowarzyszenia korzystają z obiektów sportowych 

naszych inowrocławskich? 
 

Wiesława Pawłowska – Dyrektor OSiR: 

Przede wszystkim obiekty, którymi zarządza OSiR. Są trzy stadiony z zespołem 

obiektów towarzyszących plus boisko Lipowa - Krzywoustego ze sztuczną 

nawierzchnią i pełnowymiarowe. Kluby miejskie trenują u siebie, natomiast inni 

jeśli mamy luki.  

Dla mnie „Błękitni Inowrocław” jest Klubem Gminy Inowrocław, chociaż 

założyciel twierdzi inaczej.  
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Jeśli chodzi o „Błękitnych” to jego założyciel jest osobą bardzo roszczeniową. 

Wymaga od Miasta wiele, ma ogromne oczekiwania. My niestety nie możemy  

w pełni spełnić jego oczekiwań. Inne kluby mówią o tym, że podbiera on piłkarzy 

obiecując … Oficjalnie występuje jako Stowarzyszenie, jednak nastawienie jest 

bardziej komercyjne, niż te tradycyjne kluby działające w Inowrocławiu.   
 

Patryk Kaźmierczak – członek Komisji: 

Są różnice w dotacjach na ten 2018 rok. Ja pamiętam, że w ubiegłym roku mieliśmy 

podobny temat na Komisji i tam były przedstawione kryteria odnośnie 

przyznawania dotacji. Ja nie pamiętam, proszę mi przypomnieć, czy przy 

decydowaniu o wysokości dotacji jest brane pod uwagę przygotowanie danego 

klubu? Czy jest możliwość weryfikacji danego zadania? Jeżeli klub wnioskuje  

o daną kwotę, to na przykład w przypadku klubów piłkarskich, czy jest zwracana 

uwaga na odpowiednią ilość trenerów, czy klub jest licencjonowany, czy klub ma 

jakieś dokumenty zapewniające boisko, itd. 
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Jeśli chodzi o kartę oceny oferty, ona dotyczy nie tylko sportu, ale też innych 

dziedzin, to takie kryterium jest, to nie jest kryterium formalne, które może 

spowodować odrzucenie takiej oferty, ale to jest kryterium merytoryczne, które jest 

punktowane. Klub może dostać więcej punktów bądź mniej. Są również pytania, 

czy klub lub stowarzyszenie posiada zasoby rzeczowe, personalne konieczne do 

realizacji tego zadania. W ofercie klub też musi wykazać, jaką kadrą dysponuje  

z imienia i nazwiska i jaką posiada licencję.  

Oczywiście, zawsze na koniec roku kluby składają sprawozdanie. Zazwyczaj jest 

tak, że wszystkie się rozliczają i formalnie jest wszystko ok, ale takie sprawozdanie 

trafia do Urzędu i to jest podstawa do tego, żeby uznać to zadanie za zrealizowane.  
 

Rafał Lewandowski – Przewodniczący Komisji: 

Czy były takie sytuacje, że był problem z tymi sprawozdaniami, żeby uzyskać taką 

dotację?  
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Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Żeby uzyskać to nie. W terminie wszyscy składali sprawozdania. Są może 

wyjątkowe, ale to bardzo wyjątkowe sytuacje, gdzie można przedłużyć ten okres 

złożenia sprawozdania o tydzień lub dwa, ale to są naprawdę wyjątkowe sytuacje. 
 

Rafał Lewandowski – Przewodniczący Komisji: 

To są zadania powierzone z kultury fizycznej, ja oczywiście nie mam nic 

przeciwko, ale jeśli chodzi o np. „Riders Club Inowrocław”, jakie są tu działania  

z kultury fizycznej? Czy nie powinien być inny zakres finansowania tego Klubu? 
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

„Riders Club Inowrocław” jest zarejestrowany w ewidencji stowarzyszeń 

sportowych i traktowany jest jako klub sportowy, sport motocyklowy.  
 

Wiesława Pawłowska – Dyrektor OSiR: 

Chciałabym powiedzieć, że w środowisku piłkarskim ta postawa tych „Błękitnych” 

powoduje wrzenie. Tak jak „Noteć” ma problem z rozgrywkami, bo przekazaliśmy 

obiekt do remontu i teoretycznie grać można, bo boisko jest dostępne, ale nie ma 

zaplecza, a postawienie tam nawet w formie kontenerowej przebieralni, umywalni 

itd., to koszt około 30 tysięcy złotych przez ten cały okres budowy, to po prostu 

szkoda pieniędzy. Zaproponowaliśmy im przeniesienie rozgrywek, kluby 

zaprosiliśmy, pogodziły się, wszyscy znaleźli swoje miejsce, i tej niezgody się nie 

czuje, choć rywalizacja taka sportowa jest. Natomiast „Błękitni” wywołali takie 

wrzenie. Jak organizują to patronaty wszystkie przynoszą, jak mają patronaty to 

Hala, żeby za darmo, żeby im pomóc tablicę postawić, itd. Wszystkie oczekiwania 

są takie jak na przykład nasze miejskie kluby. Bo ja nazywam wszystkie  kluby, 

które mają siedzibę w obiektach kiedyś do nich należących, a przekazanych Miastu 

pod warunkiem dożywotniego, czyli jak długo będą cele statutowe realizowane, tak 

długo mają przywilej uznawania się jako gospodarze na tym obiekcie, więc dla mnie 

są takimi klubami miejskimi. Natomiast na pewno nie „Błękitni”, ale chcą mieć te 

same przywileje. Na przykład ostatni turniej, który był w ubiegłym roku w Hali. 

Kluby, które przyjechały, a było ich 10, płaciły jakieś pieniądze wpisowego, a oni 

żadnych kosztów nie ponieśli, myśmy tym dzieciom jakąś aprowizację 

zaproponowali, Prezydent puchar ufundował… Ja pytałam, dlaczego „Goplania”  

i „Cuiavia” nie grają? „Cuiavia” raz zagrała, ale kiedy zobaczyli, na czym to polega, 

to nie pozwolą na to, żeby ktoś na nich zarabiał. Już wrzało, potem założyciel 

„Błękitnych” prowadził jakąś drużynę, wybłagał warunkowe zezwolenie jako 

uznanie go za trenera, choć go nie ma. Jakiś sezon tak było, potem zatrudnił 

jakiegoś pana z Gniewkowa, który prowadził jedną grupę, ale nie zawsze zatrudnia 

trenerów uprawnionych. Nieraz dzieci nie grają w lidze, nieraz jedna drużyna gra. 

Bez przerwy ma o wszystko pretensje. Zażądaliśmy od niego, żeby podał listę dzieci 

z jego klubu, to wskazał, że 30 dzieci jest spoza Inowrocławia, a 15 z Inowrocławia. 

Obecnie odwrotnie podaje te informacje.   

Moim zdaniem on sobie manipuluje jak chce, a my nie jesteśmy od tego, żeby 

śledzić jego poczynania. To jest takie męczące i przykre. Ale kiedy przychodzi do 
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spotkania z klubami i te kluby od tego zaczynają, to trudno udawać, że się nie 

słyszy. Ja teraz będę robiła inaczej. Przed sezonem, jak skończymy te wszystkie 

remonty to zaproszę wszystkie kluby piłkarskie i zrobię jak z Halą. Pokażę tablicę, 

co mieli, co chcą i niech się „biją”.  Zobaczymy, co te kluby silne, miejskie zrobią 

z tymi, co tak komercyjnie podchodzą do sportu. Ten pan nie pracuje, mama 

prowadzi mu księgowość, w mieszkaniu ma siedzibę, teoretycznie kosztów nie ma 

żadnych, bo obiekty dostaje za darmo, jedynie kupuje stroje. Chociaż nie wiem, czy 

rodzice nie składają się na stroje… Ja go nie sprawdzę podatkowo. Przecież ma 

jeszcze dotacje, nie wiem w jakiej wysokości? 
 

Patryk Kaźmierczak – członek Komisji: 

To jest bardzo duża dotacja, bo 23 tysiące złotych.     
 

Wiesława Pawłowska – Dyrektor OSiR: 

No to już nie komentuję. Ale powiedzmy, że z tych dotacji kupi stroje, na wyjazdy 

ma, na transport, opłaci instruktora, a reszta… 
 

Rafał Lewandowski – Przewodniczący Komisji: 

Zawsze był problem z lekarzem sportowym w Inowrocławiu. Jak to teraz wygląda? 
 

Wiesława Pawłowska – Dyrektor OSiR: 

Jest pan Szumlański, jako jedyny lekarz sportowy w Inowrocławiu. A kluby sobie 

radzą w ten sposób, że sami sprowadzają do Inowrocławia lekarza sportowego  

i ogłaszają tę informację i za symboliczną opłatą każdy, kto ma taką potrzebę może 

skorzystać.  
 

Jarosław Kopeć – członek Komisji: 

Chciałbym jeszcze na chwilę powrócić do tego, co mówiła pani Dyrektor przed 

chwilą. Chodzi o to, że są miejskie klubu typu „Cuiavia”, „Goplania”, czy „Noteć”, 

gdzie te osoby zaangażowane w działalność tych klubów często ze swoich pieniędzy 

coś kupią…  
 

Wiesława Pawłowska – Dyrektor OSiR: 

Prezes „Cuiavi” trenuje i gra w Klubie, żeby pomóc. 
 

Jarosław Kopeć – członek Komisji: 

Często nas też proszą o wsparcie, ale to nie o to chodzi, chodzi mi o nich, o tych 

którzy działają w klubie, że oddają swoje serce i swoje prywatne pieniądze. To się 

kłóci z tym, że ktoś sobie robi biznes dla siebie. Tu jest ta różnica. 
 

Rafał Lewandowski – Przewodniczący Komisji: 

Jest Klub „Galaxy”, powstała Akademia „Reissa”…  
 

Wiesława Pawłowska – Dyrektor OSiR: 

Akademie powstały wówczas, kiedy Marszałek na małą działalność sportową 

udzielał dotacji. Wtedy powstało kilka akademii „Soker”, „Mały Piłkarz” i parę 

innych. One dostały od Marszałka środki na utworzenie działalności. To była 

metoda. Oni brali 80 złotych od dziecka, ale się z tego utrzymywali. Nam płacili 
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jakieś grosze za obiekty i było wszystko ok. Moim zdaniem była to działalność 

komercyjna, też może być prowadzona i tak mieli dużo dzieci. Natomiast z czasem 

jak zobaczyli, że mamy w cennikach – Stowarzyszenia – bezpłatnie, dzieci  

i młodzież bezpłatnie, to wykorzystując rodziców, potworzyli stowarzyszenia. 

Nadal się nazywa „Mały Piłkarz”, tylko nie jest działalność gospodarcza, tylko 

stowarzyszenie.  
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Założenie stowarzyszenia to tak naprawdę nie problem. Wystarczą trzy osoby, żeby 

założyć stowarzyszenie zwykłe, które ma takie same uprawnienia jak 

stowarzyszenie rejestrowane, może korzystać z dotacji itd.    
 

Jarosław Kopeć – członek Komisji: 

Nie można mieć do nich o to pretensji.  
 

Wiesława Pawłowska – Dyrektor OSiR: 

Podobnie jest ze sportem ludzi dorosłych, bo też przychodziły do mnie osoby  

z różnych zakładów pracy, bo chcieli rozegrać turniej, czy mecz. Wiadomo, że 

ludzie dorośli też uprawiają sport. Sama ich zachęcałam, żeby poszli do Zarządu 

Miejskiego TKKF i założyli ognisko, płacili składki, itd. Dziś jest przeszło 

30 ognisk.  
 

Rafał Lewandowski – Przewodniczący Komisji: 

Zastanawiam się, czy akademie tzw. komercyjne powinny otrzymać dofinansowanie 

w podobnych kwotach jak kluby ?  
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

W uzgodnieniu z panem Prezydentem przyjęliśmy taką metodę przyznawania 

klubom piłkarskim już bez podziału na kluby miejskie czy komercyjne. Przyjęliśmy 

taką metodę, że kwota dotacji przyznawana jest od liczby zawodników. Jeżeli klub 

gra w rozgrywkach ligowych czy wyżej, to otrzymuje premię do tej kwoty bazowej 

na osobę i stąd te kwoty dotacji. One wynikają z wyliczeń.  
 

Jarosław Kopeć – członek Komisji: 

Mam pytanie o Inowrocławski Kobiecy Klub Piłkarski „Noteć”, czy on działa  

w ramach „Noteci”?  
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Kiedyś te dziewczyny grały w „Noteci”, ale w ubiegłym roku utworzyły odrębne 

stowarzyszenie. 

 

Jarosław Kopeć – członek Komisji: 

A czy w tej dawnej „Noteci” działa jakiś klub kobiecy?  
 

 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Nie, to jest jedyny.  
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Jarosław Kopeć – członek Komisji: 

Czyli jest to zarejestrowane, jako stowarzyszenie? 
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Tak, jako stowarzyszenie.  
 

Jarosław Kopeć – członek Komisji: 

Patrząc na to, kto ile chce, a ile dostaje to widać, że te potrzeby są znacznie większe. 
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Powiem, że zazwyczaj kluby zawyżają te kwoty. Kiedyś pokusiłem się i wyliczyłem 

na podstawie wniosków ile byłoby trzeba mieć środków i wyszło mi około trzech 

milionów bez ekstraklasy. Także dysponując 600 tysiącami złotych, niestety 

wszystkich się niezadowoli.  

 

Rafał Lewandowski – Przewodniczący Komisji: 

Interesuje mnie Klub „Błękitni Inowrocław”, jak to jest w ich przypadku? 

Wnioskowali o 42 tysiące złotych, w ubiegłym roku otrzymali 4 tysiące złotych,  

a w tym roku otrzymali 23 tysiące złotych z kawałkiem. Jest to kwota bardzo 

konkretna. Aż tyle dzieci przyszło w tym roku? 
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Było około 40 dzieciaków więcej. Prezes składając ofertę podpisuje się i składa 

oświadczenie, że te dane są zgodne z prawdą.  
 

Wiesława Pawłowska – Dyrektor OSiR: 

Chciałabym tylko powiedzieć jedno słowo, bo nie chciałabym uchodzić za tą, co 

potępia „Błękitnych Inowrocław”. Myślę, ze wszyscy radni doświadczyli Prezesa 

ww. Klubu. Do każdego z Panów dotarł i się skarżył. Ja wiem, że my wszyscy 

próbowaliśmy mu pomóc, bo wyglądało na to, że przebojowy i ma plany na 

działanie.  Byliśmy częściowo „urobieni”, ale ja tylko na jednym spotkaniu mu 

uwierzyłam, a potem już nie.  
 

Grzegorz Piński – członek Komisji: 

Na Osiedlu Piastowskim ja również rozmawiałem z nim na boisku w czasie 

treningu. Mieszkańcy mają pretensje i pytają, dla kogo jest to boisko, dla 

mieszkańców, czy klubów?  
 

Wiesława Pawłowska – Dyrektor OSiR: 

Dlatego mu odmówiłam, a on i tak wchodzi bez naszej zgody. 

 

Grzegorz Piński – członek Komisji: 

Nie wiadomo, co odpowiadać mieszkańcom.  
 

Wiesława Pawłowska – Dyrektor OSiR: 
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Boisko znajdujące się na Osiedlu Piastowskim, przy ulicach: Lipowa -

Krzywoustego to jest mieszkańców. Pan Prezydent oddając to boisko powiedział, 

jest to osiedlowe boisko dla mieszkańców. W zasadzie nie wolno było klubów 

wpuszczać, Prezydent nie pozwalał. Ale doszliśmy do wniosku, że raz w tygodniu 

na godzinę, to kluby mogą skorzystać, a teraz się dowiedziałam, że w rezultacie 

kluby są na okrągło, a mieszkańcy nie mogą korzystać.  
 

Patryk Kaźmierczak – członek Komisji: 

To jest sytuacja niedopuszczalna. 
 

Wiesława Pawłowska – Dyrektor OSiR: 

Dlatego ja to ukrócę.  
 

Patryk Kaźmierczak – członek Komisji: 

Mam jeszcze pytanie dotyczące przyznawania dotacji. W przypadku klubów 

piłkarskich decyduje liczba zawodników. Czy zasady przyznawania dotacji regulują 

kwestię rozliczania tych dotacji? Czy są przepisy regulujące sprawozdanie? Bo są 

przepisy wprowadzone zarządzeniem Prezydenta, które regulują przyznawanie 

dotacji. Czy tak samo jest w przypadku sprawozdania?  
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Nie ma czegoś takiego. Wszystko wynika z umowy podpisanej z Miastem. Jest  

w umowie zapis, że zgodnie z kosztorysem, który przedstawiła organizacja, na 

przykład – tysiąc złotych przeznaczyć na stroje, dwa tysiące na trenera itd., to z tych 

kwot organizacje muszą się rozliczyć, jeżeli nie rozliczą się przedstawiając 

stosowne faktury i rachunki, to uznajemy dotację niezrealizowaną. Umowa określa 

konkretnie, co, za ile.  
 

Patryk Kaźmierczak – członek Komisji: 

Ja miałbym ciekawą propozycję.  

Było wcześniej powiedziane, że nie ma możliwości zweryfikowania liczby 

zawodników, tylko i wyłącznie na podstawie oświadczenia. Wiadomo, że my 

nigdzie tego nie zgłosimy. Ale jest sposób. Uważam, że podpisując umowę, 

moglibyśmy takie coś zaproponować dla Miasta, że dotacja przysługuje,  

w przypadku piłki nożnej, na każdego zawodnika, który jest zgłoszony do 

rozgrywek w Kujawsko-Pomorskim Związku Piłki Nożnej. Przy złożeniu wniosku 

dany klub deklaruje, że będzie tylu i tylu zawodników, A przy sprawozdaniu, co by 

mogło wynikać z umowy, jest obowiązany przedstawić zgłoszenia te, które złożył 

w KPZPN, przy czym oprócz tych zgłoszeń Miasto mogłoby wymagać 

przedstawienia dokumentu potwierdzającego wyniki rozgrywek. 

 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Jeśli chodzi o weryfikację, w jakiej kategorii wiekowej, w jakich rozgrywkach gra 

osoba, to łatwo sprawdzić na stronie internetowej KPZPN.  
 

Wiesława Pawłowska – Dyrektor OSiR: 
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Natomiast, czy grała dana osoba, to można sprawdzić na podstawie karty 

zawodniczej, bo każdy zawodnik powinien mieć swoją kartę. Teoretycznie 

właścicielem zawodnika jest ten, kto ma tą kartę. Więc ksero takiej karty pokazać ze 

zdjęciem. 
 

Rafał Lewandowski – Przewodniczący Komisji: 

Odnośnie kontroli, bo jedyną kontrolą jest tylko i wyłącznie sprawozdanie.  

A może raz na jakiś czas należałoby przeprowadzić kontrolę czy projekty są 

realizowane ?.  
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Urząd Miasta uprawniony jest do tego, żeby kontrolować.  
 

Rafał Lewandowski – Przewodniczący Komisji: 

Ale nie chodzi mi o to, żeby był papier, ale czy jest możliwość, żeby kontrolować 

raz na jakiś czas, że coś się tam dzieje, w konkretnym zakresie?   
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Uważam, że nie ma żadnych przeszkód, żeby raz na jakiś czas, tam gdzie mamy 

wątpliwości takie kontrole przeprowadzić. Oczyśćcie w porozumieniu z Wydziałem 

Sportu.  
 

Patryk Kaźmierczak – członek Komisji: 

Ja słyszałem, że bardzo często niektóre kluby odwołują mecze. Rodzice płacą,  

kluby otrzymują dotacje, a mecz jest odwołany. 

Uważam, że należy kontrolować kluby, które otrzymają środki na szkolenie na 

udział w rozgrywkach, to muszą mieć świadomość, że takie działanie będzie miało 

konsekwencje w roku następnym. Po prostu nie otrzymają dotacji. 
 

Jarosław Kopeć – członek Komisji: 

Uważam, że powinno się przeprowadzać kontrole. Jeśli ktoś uczciwie wszystko 

prowadzi to nie ma się czego bać. Kontrole powinny być skierowane do wszystkich, 

którzy złożyli wniosek o dotacje.  
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Myślę, że nie będzie formalnych przeszkód. Uważam również, że taki zapis  

o kontrolach powinien się znaleźć w umowach.  
 

Patryk Kaźmierczak – członek Komisji: 

Na pewno musi być podjęte działanie zmierzające do większej weryfikacji tej liczby 

zawodników. Jeżeli faktycznie jest takie kryterium w przypadku klubów 

piłkarskich, że ta dotacja zależy od ilości zawodników to obawiam się, że  

w niektórych przypadkach może być to zawyżane.  
 

Wiesława Pawłowska – Dyrektor OSiR: 

Mam prośbę, żeby Komisja mnie wsparła wnioskiem odnośnie boiska na Osiedlu 

Piastowskim, żeby ograniczyć dostęp klubów do tego boiska do godziny, a nie jak 

to jest do tej pory, nawet do 5 godzin. Boisko jest przecież dla mieszkańców.  
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Rafał Lewandowski – Przewodniczący Komisji: 

Ja proponuję, żeby to jeszcze przemyśleć. 

Przystępujemy do głosowania. Kto z członków Komisji jest za przyjęciem 

przedstawionej informacji dotyczącej realizacji dotacji celowych do stowarzyszeń, 

którym powierzone zostaną zadania z zakresu kultury fizycznej ? 
 

Głosowanie: za – 4, przeciw – 0, wstrz. się – 0. 
 

Informacja została przyjęta przez Komisję.  
  

Ad 7. 
 

Sprawy bieżące. 
 

Rafał Lewandowski – Przewodniczący Komisji: 

Czy w tym punkcie ktoś by chciał zabrać głos? 
 

Patryk Kaźmierczak – członek Komisji: 

Ja chciałbym zaproponować wniosek, nie odnośnie tego co pani Dyrektor mówiła, 

ale odnośnie tego, żeby przedstawić propozycję zadań weryfikacji zadań … ale 

musielibyśmy zrobić przerwę, aby ten wniosek sformułować. 
 

Rafał Lewandowski – Przewodniczący Komisji: 

Ja proponuję, aby przemyśleć jeszcze jak te wnioski sformułować i na następnym 

posiedzeniu Komisji przegłosować i przekazać do realizacji. 
 

Jarosław Kopeć – członek Komisji: 

Popieram propozycję pana Przewodniczącego. Jeśli chodzi o dotacje, to i tak 

dotyczy to dopiero przyszłego roku.  
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Oczywiście w tym roku możemy przeprowadzić kontrole takie doraźne, nic nie stoi 

na przeszkodzie.  
 

Rafał Lewandowski – Przewodniczący Komisji: 

Odnośnie wniosku. Temat ten był poruszany i będzie to zawarte w protokole. Ale 

jest prośba do pana Pełnomocnika, żeby przedyskutować temat z panią Naczelnik 

Wydziału Oświaty i Sportu, żeby w przyszłym roku te uwagi uwzględnić. Moim 

zdaniem nie trzeba wniosku podejmować, jedynie poprosimy pana Pełnomocnika, 

aby poinformował Komisję o tym jak to zostało zweryfikowane. Jedynie prośba do 

członków Komisji, aby zastanowić się nad jakimś wnioskiem odnośnie boiska na 

Osiedlu Piastowskim. Na kolejnym posiedzeniu Komisji podejmiemy decyzję, czy 

taki wniosek sformułować.  
 

Karol Legumina – Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi: 

Nie wykluczamy kilku kontroli w tym roku. Może to być podstawą do 

przyznawania dotacji w przyszłym roku.  
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Patryk Kaźmierczak – członek Komisji: 

Nie chodzi o to, żeby tych kontroli było mnóstwo, ale żeby miały miejsce.  
 

Rafał Lewandowski – Przewodniczący Komisji: 

Nie widzę więcej chętnych do zabrania głosu.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam posiedzenie 

dzisiejszej Komisji. 
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